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  1מס.   הוועדה לקיימות ולאיכות הסביבה,  מוא"ז "מטה יהודה" סיכום ישיבת  

 2024לשנת  

 חדר הישיבות במועצה ב ,  42/5/22מתאריך  

 
 משתתפים: 

 
 ראש המועצה   –אבישי כהן 

   איכות הסביבהסגנית ראש המועצה ומחזיקת תיק  – אסנת ורטמן ברוכים

 צרעה  חבר מליאה, קיבוץ   –רן כוחן ד"ר 

 חברת מליאה, גבעת יערים  – מוריה שוקר רגב 

 אסתר קוקי לחמן, חברת מליאה, נטף 

 נציגת ציבור, מסילת ציון  –נעמה ברום 

 נציג ציבור, אבן ספיר   –עמי אוחיון 

 מנהל אגף ביטחון, רישוי עסקים, סביבה ותחבורה  –משה סויסה 

 ביטחון, רישוי עסקים, סביבה ותחבורה  סגן מנהל אגף –יאיר אברהם 

 מנהל מחלקת קיימות ואיכות הסביבה   –לוי עזיז 

 מנהל השרות הווטרינרי   –ד"ר גיל צבי הכהן 

   "שורק"לאיכות הסביבה  האזורית היחידה מנהל  –אבי ברכה 

 " שורק"לאיכות הסביבה  האזוריתיחידה רכז אקולוגיה ב  - בעז מלמד

 נציג המשרד להגנת הסביבה, סגן מנהל המחוז  –יואב גואל 

 

 : התנצלו
 חבר מליאה, בר גיורא   –תומר בוזגלו 

 נוכח און ליין.   –נציג ציבור מטעם איכות הסביבה  –איתן חברוני 

 

 עקרי המפגש:

 סבב היכרות   .1

 ראש המועצה אבישי כהן ומנהל האגף משה סויסה  –פתיחה / ברכות   .2

 מנהל האגף משה סויסה הציג במצגת:  – תפקידי הוועדה  .3

 הרכב הוועדה, מינוי חברי הוועדה:  

 ארבע חברי מועצה   •

 



 
 

 
 

לוי עזיז, מנהל מחלקת קיימות ואיכות    –ובד בכיר ברשות לתחום איכות הסביבה  ע •

 הסביבה 

 נעמה ברום, מסילת ציון ועמי אוחיון מאבן ספיר   –שני נציגי ציבור תושבי המועצה   •

איתן חברוני, מנהל מועדון אופניים רוכבי שמשון )ע.ר( ופעיל    –נציג גוף ציבורי   •

 סביבתי במאבק האבק המחצבות, תושב נחם  

יואב גואל, סגן מנהל מחוז ירושלים המשרד להגנת    –נציג השר להגנת הסביבה   •

 הסביבה  

 נבחרה במהלך הפגישה.  - מוריה שוקר רגב, גבעת יערים  –יו"ר  •

 ד"ר רן כוחן, קיבוץ צרעה –מרכז  •

 שני יצחק, מחלקת קיימות ואיכות הסביבה  –מזכירה  •

 תפקיד הועדה 

חנת מערך טיפול בנושאים סביבתיים של הרשות, כולל: טיפול בפסולת,  ווועדת איכות הסביבה ב 

 אנרגיה, תחבורה, קידום יוזמות סביבתיות ועוד. 

 על הוועדה להציג בפני מליאת המועצה המלצות לפעולות שעניינן קידום איכות הסביבה.

בתקציב    הוועדה הכרוכה  תוכנית  שבדקה   ותציגתגבש  לאחר  זאת  המלצותיה,  לקבלת    נימוקים 

 יתרונות וחסרונות של התוכנית.  

חשוב לעלות את הנושאים בהן ישנם חילוקי דעות    –שיתוף בין השיח הציבורי לשיח המוניציפאלי  

 לשיח ולהגיע להסכמות תוך מענה לכלל הצרכים של תושבי המועצה.  

 הצעות חברי הוועדה לנושאים המוצעים לעלות על שולחן הוועדה   –דיון פתוח  .4

ברכות למוריה! הוועדה לא וועדה ביצועית, אלא וועדה    –  , חבר מליאה מהקיבוץ צרעהרן כוחןד"ר  

הוועדה לא פועלת במקום המחלקה, אלא על ידה ולצידה בגישה מייעצת וממליצה,    .סטטוטורית

חברתית האידיאולוגית,  ברמה  אלא  הפרקטית,  ברמה  רק  איכות  -לא  נושא  את  לקדם  ציבורית, 

בעתיד. לא נוכל להשפיע על    – היום , וקיימות    –הסביבה והגנה על הטבע ואיכות החיים והסביבה  

אילו שאינם   ובעיקר  להיות ממוקדים במשימהבשליטתנוכל התחומים  עלינו  ולכן  של  ,  . תרומה 

היישובים   לטובת  לשפר  שנוכל  הסביבה  לתנאי  נוגעים  שהדברים  וככל  חשובה  הוועדה  חברי 

להחליט/לסמן כמה כיוונים    והתושבים. בתקופה הקרובה לא נוכל לטפל בכל הנושאים ולכן נצטרך

זיהומי מים,  זיהום אוויר, פסולת מוצקה,  ונתרכז. הנושאים הקלאסיים:  עיקריים בהם נתמקד 

מפגעי רעש, שמירה על השטחים הפתוחים, חסכון באנרגיה, מחזור, והכי חשוב זה הנושא של חינוך  

 כוועדה ציבורית.  בכל הרמות והגילאים. בישיבה הזאת נשאף לצאת עם נקודות ציון שנרצה 

גואל, להגנת הסביבה, סגן מנהל המחוז    יואב  עובד הרבה שנים עם המועצה    – נציג המשרד  אני 

דברים שקשורים לממשקים עם   בוועדות איכות הסביבה בחלוף השנים, אשמח לקדם  ומשתתף 

 המשרד להגנת הסביבה. 

 



 
 

 
 

כנציג המועצה בוועדה נשמח להיות קשובים    –מנהל מחלקת קיימות ואיכות הסביבה    לוי עזיז,

 להמלצות, להיעזר ולשתף פעולה. 

 , מנהל היחידה האזורית לאיכות הסביבה "שורק" אבי ברכה

כדאי לעקוב אחרי הוועדה לתכנון ובנייה ולקיים קשר עם נושאים שקשורים גם באיכות הסביבה,  

בעלי   אחד  מצד  ביישובים,  פרטיות  בריכות  בניית  אישור  הוא  בוועדה  שעלה  חדש  נושא  למשל 

הבריכות נהנים מבריכה בביתם הפרטי, אך מצד שני יש לזה השלכות סביבתיות חשובות, השכנים  

תים מרעש, ראש המועצה הנחה לקיים שיתוף ציבור בעניין בטרם קבלת החלטות וכדאי  סובלים לעי

 שאנשי איכות הסביבה יהיו חלק משיתוף הציבור.  

גבעת יערים:  מוריה שוקר רגב, מסכימה עם רן. זה שיושבים כאן האנשים    חברת מליאה מושב 

שמגויסים לנושא של איכות הסביבה ורוצים לקדם פרויקטים זו הזדמנות. רן הכין טיוטה מצוינת  

אותה   ולגבש  נוספים  רעיונות  לקבל  כדי  כאן  אותה  ויחשוף  הקודמת  בשנה  שנתית  תלת  תוכנית 

עצה, זה יושב כרגע בנישות שונות  לתוכנית. חינוך סביבתי הוא אחד הנושאים הבוערים ביותר במו

בהם  ומפוזרות.   לסייע  שיש  בישובים  כרגע  בוערים  נושאים  כן,  שימור    –כמו  מבוקרים,  לולים 

 שטחים פתוחים ועוד.  

לחמן קוקי  נטף: אסתר  ובין    , חברת מליאה  במועצה,  בין המחלקות  פעולה  שיתוף  שיהיה  חשוב 

את   ולשתף  ידע  להעביר  מנת  על  הסביבה,  ואיכות  קיימות  מחלקת  לבין  ובנייה  לתכנון  הוועדה 

המידע. בקדנציה הקודמת במסגרת השתתפותי בוועדה תרמו לי מאוד הסיורים המקצועיים, זה  

 פיתוח הקשרים הוא משמעותי.  אפשר לראות את הבעיות בשטח ולהבין יותר, כל נושא  

בעיה ראשונה   -יש אתגר גדול לשמור על בעלי החיים   , מנהל השרות הווטרינרי:ד"ר גיל צבי הכהן

היא חיות הבר לדוגמא החזירים, ומה שמשפיע זה הסניטציה וזה המקום לשלב את התחום הזה.  

מבקש/מציע שהנושא ייכנס    –בעיה נוספת היא הכלבים המשוטטים מצד אחד וכלבים מתפרעים  

לדיון בסדר היום במפגשים הבאים של הוועדה ושכולם יבואו עם רעיונות ראשוניים ובהמשך כיוון  

 לתוכנית עבודה, שיתוף ציבור ואף שיתוף הוועדים בהמשך. 

נושאים לדיון יש לעלות ליו"ר הועדה למוריה וסדר היום יופץ לפני כן    מנהל האגף:  משה סויסה,

 לחברים המשתתפים, אני מדגיש שהפצת סדר יום הוא באחריות יו"ר הוועדה.  

מבחינת נושאים חשוב לי מאוד    , סגנית ראש המועצה ומחזיקת תיק הסביבה:אסנת ורטמן ברוכים

לשמוע מה הנושאים שמעניינים אתכם, במיוחד נציגי הציבור, נשמח שתיעשה תוכנית חומש. בחמש  

. אחד הנושאים המעניינים והבוערים הוא השלכת  השנים האחרונות כיהנתי כיו"ר הישוב טל שחר

שטחים פתוחים, פסולת בניין בסביבת המגורים שלי זה נושא לא פשוט וצריכים למצוא  בפסולת  

 דרכים ולחשוב יחד איך להתמודד עם הבעיה. 

משוטטים   כלבים  של  למוקד    –נושא  ציבור  בפניות  גם  פעמים  המון  עולות  הזה  בנושא  תלונות 

בקרב הישוב, את וגם  רואים  גהמועצה  לצערי התרבות שאנחנו  ולא פשוט,  ר החינוך הוא מורכב 

במושבים ובמקומות נוספים היא שכלבים משוטטים חופשי תוך התעלמות מוחלטת מהחוק שקיים  

 במדינה.  



 
 

 
 

צריכה להיעשות חשיבה רחבה כיצד לשנות את הבעיה ולגעת בה מהשורש, מדובר ברמת שינוי גדול  

 מאוד. נושא נוסף הוא הריסוסים. 

 : נציג המשרד להגנת הסביבהיואב גואל, 

שצפוי להגיע   וכן פגישה של מנהל המחוז  במועצה  פגישה של השרה להגנת הסביבה  מעדכן שיש 

 אליכם. 

שם   חרובית  לאתר  הפתרון  עירונית,  פסולת  כמו:  המועצה  מול  נושאים  לקדם  למשרד  צורך  יש 

יתכנות לפתרון  האין  מטמינים פסולת ביתית הולך להיסגר שנה וחצי וזאת באופטימיות זהירה,  

אחר וצריך כן להיערך זה ולא לבד, אלא לפתרונות אזוריים, בעבר עלה רעיון לפתרון עם בית שמש,  

וזה לא צלח. נושא נוסף הוא הפסולת החקלאית במטה יהודה יש הרבה פסולת חקלאית, מאחר  

 קשה להתמודד איתם.  בקרה וחקיקה וורוב העסקים החקלאים הם לא תחת 

בניין   חו  –פסולת  של  חוק  יש  שיעבורכנראה  כלים  בנושא  ר  אין  למועצה  וגם  צרורה  צרה  זאת   ,

 לפיקוח וגם לנו.  

 חבר מליאה קיבוץ צרעה:  ,  ד"ר רן כוחן

 פעמים בשנה.   8מראש ולפחות מציע לקבוע תאריכים 

יו"ר הוועדה וסגן )מרכז הוועדה(   .5 הוסכם פה אחד לקבל את מוריה שוקר רגב    – בחירת 

 כיו"ר הוועדה ואת ד"ר רן כוחן לסגן יו"ר הוועדה ומרכז הוועדה 

 יקבע בהקדם   –תאריכים מוצעים לפגישות הבאות  .6

 מנהל האגף   –סיכום  .7

 

 יצחק טיילו שני  :רשמה
 
 

 

  :העתק

 , ראש המועצהאבישי כהןמר 

 מנכ"ל המועצה מר שמעון בטאט,

 איכות הסביבה יק ומחזיק תת ורטמן ברוכים, סגנית ראש המועצה הגב' אוסנ

 חברי הועדה 

 


